
Protokoł Nr XI/2013 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

 z   sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia 20 grudnia   2013 roku 

w Urzędzie Stanu Cywilnego 

w Osielsku 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

 Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 9
00

 do 11
00

. 

Na 14 radnych obecnych było 13 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Radni nieobecny usprawiedliwiony:   M. Juszczak.   

Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy, Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy i  dyrektor 

GZK.  

Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy, Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy dyrektor GZK, 

radca prawny.  

Sołtysi:  Czesław Betyna,  Stanisław Mikulski, Justyna Magiera, Danuta Szatkowska-Rzepka. 

Radni powiatowi: A. Witowska-Araszkiewicz, L. Kuziak. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał:    

 1) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,  

 2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osielsko, 

 3) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżet. 2013, 

4) w sprawie w sprawie uchwalenia budżetu gminy Osielsko na rok 2014, 

5) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gm.Osielsko na lata 2014- 2020,  

 6) w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla GZK w Żołędowie na 2014 rok, 

7) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów   

       Alkoholowych   na  2014 r. 

 8) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na  rok 2014, 

 9)  w sprawie wykupu gruntu z przeznaczeniem pod przepompownię ścieków w Osielsku, 

10) w sprawie zmiany „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

bezdomności, 

11)  w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami, 

12) w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku,   

13) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu  

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych, 

14) w sprawie przystąpienia do sporządzenia  planu zagospodarowania  dla terenu w rejonie ul.   

  Smukalskiej i Kościuszki, 

15) w sprawie przystąpienia do sporządzenia  planu zagospodarowania   pomiędzy ul. 

Koperkową  i ul. Leśną w Osielsku. 
9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 
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Przewodniczący obrad przedstawił porządek obrad ze zmianami. Na wniosek Wójta 

wprowadzone zostają projekty uchwał od Nr 9 do Nr 15, które były omówione na komisjach.   

Zdjęte są następujące projekty uchwał: w sprawie wieloletniego programu gospodarowaniem 

mieszkaniowym zasobem  Gminy Osielsko na lata  2014-2018 oraz w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości położonych w Osielsko na okres 10 lat. Radni 

otrzymali w dniu dzisiejszym porządek obrad po zmianach. 
Porządek obrad, z uwzględnieniem zmian, w drodze głosownia został przyjęty jednogłośnie – za. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji: 

Protokoł w drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie – za 

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania uchwał 

– stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła 

przez aklamację. 

Składanie interpelacji - nie złożono żadnej interpelacji. 

Zapytania do radnych powiatowych: 

L. Kuziak poinformował o realizacji wniosków z sesji Rady Gminy z 28.11.2013 r. i  na 

ostatniej sesji Rady Powiatu i otrzymałem następujące odpowiedzi od Starosty Bydgoskiego: 

-  naprawa zbitej szyby w wiacie przystankowej przy ul. Centralnej w Osielsku leży w gestii 

gminy. Lustro u zbiegu ul. Centralnej i Leśnej, trzykrotnie zgłaszałem i dyr. Megier 

stwierdził, że jest naprawione. Wyrównanie równiarką ul. Leszczynowej w kierunku 

Samociążka, Starosta stwierdził, że nie wie o co chodzi i przekaże do gm. Koronowo. Sprawą 

zapadniętego chodnika w Osielsku, Starosta poinformował, że odniesie się w późniejszym 

terminie.  

Uczestniczyłem w zebraniach wiejskich gdzie były zgłaszane wnioski: 

- Starosta nie wie kto oznakował drzewa przy ul. Leszczynowej w Żołędowie. Sołtys St. 

Mikulski  zabrał głos twierdząc, że dyr. Megier był przy tym. Sprawę protokołu zespołu 

Komunikacyjno-drogowego zgłaszałem dwukrotnie i również przekazałem Wicestaroście z 

prośbą o uzasadnienie prawne. 

Z uzyskanej informacji od Wicestarosty, nie ma możliwości wykonania przejścia dla pieszych 

w Niemczu na wysokości  ul. Rutkiewiczowej ( za ul. Wyspiańskiego gdzie jest przystanek 

autobusu szkolnego).  Chyba, że  gmina Osielsko wyjdzie z inicjatywą współfinansowania. 

W Jarużynie przy ul. Starowiejskiej wykonanie ścieżki dla pieszych. Z wypowiedzi dyr. 

Megiera i Wicestarosty wynika, że nie ma takiej możliwości i przedstawi propozycję Wójtowi 

gminy, żeby gmina sfinansowała budowę. Również rozmawiałem na temat wykonania 

przejścia dla pieszych na wysokości świetlicy w Jarużynie. Zarówno Wicestarosta i dyr. 

Megier stwierdzili, że nie można wykonać tego przejścia. W związku z tym zwrócił się dyr. 

GZK o opinię  czy istnieje możliwość, czy są jakieś przeciwwskazania wykonania przejścia 

dla pieszych. W budżecie Starostwa Powiatowego na rok 2014 nie ma zaplanowanych 

żadnych zdań inwestycyjnych w gminie Osielsko. Wobec tego  poprosiłem  o wykonanie 

zestawienia rzeczowego  zadań inwestycyjnych w latach 2010 – 2014  z podziałem na 

poszczególne gminy. 

L. Balbuza-Walkowska- reasumując całą dyskusję musze stwierdzić, że powiaty jako 

instytucje  nie są potrzebne i nie mają wpływu na nic. Powinniśmy przedyskutować  

i rozważyć ich rozwiązanie. Jestem skłonna postawić taki wniosek. Nasze Starostwo 

Powiatowe bardziej „lubi” gminę Koronowo  czy Solec Kujawski i tam prowadzi  

inwestycje. My składamy wnioski i bez rezultatu. Nasz radny powiatowy włożył dużo starań  

i bez efektu.  
 Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 
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Uchwała Nr  XI/90/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osielsko na lata 2013-2018 uchwalonej uchwałą Nr VII/86/2012 z dnia 18 

grudnia 2012 r. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/91/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego  2013. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/92/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przystąpił do omawiania projektu uchwały w sprawie uchwalenia  

budżetu gminy na rok 2014.  

Wójt Gminy odczytał uchwałę nr 4/P/2013 Składu Orzekającego nr 2 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 26 listopada 2013 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Osielsko na 2014 rok oraz uchwałę Nr 3/Dpr/2013 Składu 

Orzekającego nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 26 listopada 2013 

roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego  

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Osielsko na 2014 rok.   

Skarbnik Gminy p. Nalaskowska przedstawiła ostatnią zmianę dot. Maksymilianowa  

„w miejsce ul. Azaliowej wpisuje się budowę ul. Wspólnej i Ustronie I etap”.     

Wójt  przedstawił wnioski do projektu budżetu gminy, które wynikły z posiedzeń komisji 

oraz zebrań wiejskich. Wnioski zostały omówione na posiedzeniach komisji i komisje 

przyjęły je. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję: 

I.Kraszkiewicz przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego. Najbardziej niepokojącym 

członków komisji jest wzrost wydatków bieżących o 5 %. Są to wydatki, które kosztują 

gminę czyli cały nasz samorząd, w tym funkcjonowanie urzędu gminy. Oznacza to, że nasza 

gmina funkcjonuje coraz drożej. Wydatki z roku na rok  rosną i 5-cio % wzrost jest bardzo 

wysoki. Niepokojącym zjawiskiem jest, że wydatki muszą rosnąć. Skarbnik przedstawiła nam 

pozycje, szczegółowo gdzie i jakie wydatki rosną, z czym się  zgadzamy, są też sytuacje od 

nas niezależne. Wydatki na zadania inwestycyjne co roku są mniejsze. Wnioskowaliśmy, aby 

przyjrzeć się w pierwszej kolejności wydatkom, które można zmniejszyć i jest to program 

gospodarki mieszkaniowej. Uważamy, że do wielu rzeczy można podejść inaczej i na 

początku roku 2014 musimy zająć się mozliwością obniżenia kosztów stałych.  Kolejny temat 

to brak działań ułatwiających życie mieszkańcom gminy oraz przyjezdnym. Budujemy drogi 

coraz bardziej zarysowuje się program łączenia dróg w tzw. KZ.  Natomiast leży temat 

włączenia się w drogę Nr 5.  Odbyło się spotkanie z dyr. Jagodzińskim, który stwierdził,  

jeżeli gmina złoży wniosek to przystąpi się do opracowania koncepcji bądź znajdą się środki. 

Panie Wójcie, wniosek został złożony w 2010 roku, a w budżecie gminy na 2014 nie ma 

zapisu o projekcie czy budowie węzłów komunikacyjnych na wysokości ul. Kąty czy ul. 

Topolowej. Ul. Centralna jest totalnie zakorkowana. W dniu wczorajszym przejeżdżając 

okolice Rypina oraz częściowo trasą Olsztyńską, muszę stwierdzić, że co większa 

miejscowość ma duże ronda łącznie z wjazdami na autostradę. Przekładając na nasz teren 

najbardziej newralgicznym i krytycznym skrzyżowaniem jest  skrzyżowanie w Osielsku.  
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Przed światłami od strony Wilcza tworzą się duże korki natomiast za skrzyżowaniem już nie. 

Gdy nie ma świateł ruch jest płynny. Należy przystąpić do zdecydowanych działań, aby to 

skrzyżowanie zmienić-udrożnić. Czas pójść w ślady  Inowrocławia. Dwa lata temu 

mówiliśmy o węzłach komunikacyjnych na wysokości ul. Kąty i ul. Topolowej i na tym 

poprzestano. W przyszłorocznym budżecie gminy nie widzę środków i działań 

przewidzianych na te cele.  Uważam, że w roku 2014 musimy przystąpić do realizacji, jako 

najważniejszego zadania. Budowa ul. Jana Pawła II jest wskazana, ale cały ruch będzie 

generowany na ul. Centralna. Ul. Kolonijna i następnie  na skrzyżowanie.      

Generalnie biorąc przyszłoroczny budżet uznaliśmy, że gmina ma możliwość sfinansowania 

planowanego deficytu, który jest w granicach bezpiecznych i jest ważne, że  obsługa długu 

nie rośnie. Komisja  wnioskuje o uchwalenie budżetu gminy Osielsko na rok 2014. 

M. Wideł przewodnicząca komisji ds. rodziny – komisja szczegółowo analizowała 

poszczególne działy jak: GOK, Oświata i Wychowanie, GOSiR, GOPS oraz zadania 

inwestycyjne. Komisja wypracowała wnioski, które Wójt uwzględnił w autopoprawce do 

budżetu gminy. Skarbnik gminy udzielała nam również informacji o zadłużeniu  w trakcie 

roku. Poinformowała komisję, że nie ma niebezpieczeństwa. Budujemy drogi osiedlowe, 

krótkie odcinki, które następnie łączą się z ul. Centralną. Popieramy stanowisko komisji 

rozwoju gospodarczego odnośnie przepustowości naszych ulic, a zwłaszcza ul. Centralnej. 

Odnośnie gospodarki mieszkaniowej szczegółowo zwracaliśmy uwagę na sytuację finansową 

naszego społeczeństwa zajmującego lokale komunalne. Stąd też jesteśmy za tym, żeby 

jeszcze raz przeanalizować program gospodarki mieszkaniowej i wypracować taki program, 

który pozwoliłby nadal mieszkać w budynkach komunalnych osobom o niższych dochodach. 

Biorąc pod uwagę cały budżet gminy Osielsko na rok 2014  Komisja również pozytywnie 

opiniuje i wnioskuje o jego uchwalenie. 

W związku z brakiem pytań przewodniczący obrad poddał pod głosowanie  uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2014 rok.  Uchwała w drodze głosowania została 

przyjęta jednogłośnie – za.  

Uchwała Nr  XI/93/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Wójt środki na inwestycje na 2014  rok są wyższe ni z w roku poprzednim. Koszty  

utrzymania  urzędu są niższe, ale rosną ogólne koszty utrzymania całej gminy jak np. 

oświetlenie uliczne, utrzymanie obiektów itp. Wójt podziękował  za prace nad budżetem 

gminy na rok 2014 przede wszystkim p. Skarbnik i pozostałym pracownikom współ 

przygotowującym. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały   w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gm. Osielsko na lata 2014-2020. 

Wójt przedstawił  uchwałę nr 4/WPF/2012 Składu Orzekającego nr 2 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 27 listopada 2013 roku w sprawie opinii o projekcie 

uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osielsko.  Opinia jest 

pozytywna poza uwaga, że planujemy duże dochody ze sprzedaży majątku gminy. 

W związku z brakiem pytań przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony 

projekt uchwały. Wynik głosowania był  jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/94/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji 

przedmiotowych dla GZK w Żołędowie na 2014 rok. Uchwała w drodze głosowania została 

przyjęta jednogłośnie – za. 
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Uchwała Nr  XI/95/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów   Alkoholowych   na  2014 r. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/96/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na  rok 2014. 

Salę obrad opuścił radny  A. Słysz. Stan radnych 12. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/97/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie wykupu gruntu z przeznaczeniem 

pod przepompownię ścieków w Osielsku. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta 

jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/98/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Osielsko 

na 2013 rok”. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/99/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/100/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie o zmianie 

uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Osielsko. 

Przewodniczący obrad przedstawił pozytywną opinie Inspektora Sanitarnego. 

L. Balbuza-Walkowska – wnioski i uwagi komisji zostały przyjęte i mają odzwierciedlenie w 

przedstawionym projekcie uchwały. Wnioskiem komisji jest to, żeby podjąć działania 

przygotowawcze, żeby ująć w Regulaminie opłaty za usługi dodatkowe. Pomimo, że 

ustawodawca nie precyzuje jednoznacznie. Konsumenci są różni jedni zużywają więcej np. 

papieru czy szkła będą mieli możliwość wykupienia usług dodatkowych.  

  Sekretarz Gminy – dzisiejsza uchwała uwzględnia wnioski z obydwu komisji.  

  Uwzględnione  są:    „opakowania wielomateriałowe, odbiór opon w ilości 5 szt.  rocznie.    

  Odpady wielkogabarytowe należy: 

    a)  dostarczać do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych lub 

    b) przekazywać przedsiębiorcy odbierającemu odpady w ramach zbiórek z terenu nieruchomości    

    zamieszkałych organizowanych jeden raz na pół roku w terminach podanych mieszkańcom na  
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  stronie internetowej Gminy Osielsko oraz na tablicach ogłoszeń”.  

    W związku z brakiem pytań przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt    

    uchwały. Wynik głosowania był  jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/101/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Sekretarz Gminy uchwała ta jest kompatybilna Regulaminem i uwzględnia wnioski z 

posiedzeń komisji z dnia wczorajszego. Pierwotny projekt uchwały zwierał równą ilość 

worków na nieruchomość i żeby koszty odzwierciedlały opłatę płaconą przez mieszkańców 

zostały zróżnicowane ilości worków.  Po analizie ilości zbieranych odpadów i ilości 

zamieszkałych osób na posesji dostosowano ilość worków. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był  jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr  XI/102/2013. 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do porządzenia  

planu zagospodarowania  dla terenu w rejonie ul. Smukalskiej i Kościuszki. 

Uchwała Nr  XI/103/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do porządzenia  

planu zagospodarowania   pomiędzy ul. Koperkową  i ul.   Leśną w Osielsku. 

Uchwała Nr  XI/104/2013 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje- nie składano interpelacji. 

Wolne wnioski i zapytania: 

Na piśmie, do protokołu  został złożony plan pracy komisji  Rewizyjnej na rok 2014.  

L. Balbuza-Walkowska-  kontynuując zapytanie  radnego, co dzieje się z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego Osielsko-Niemcz. 

K. Cichański – składałem zapytanie i oczekuję na odpowiedź. 

Wójt – jest problem uzyskania  jednego uzgodnienia żeby plan mógł być wyłożony. 

 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

Jako że była to ostatnia sesja w 2013  roku Przewodniczący złożył wszystkim zebranym 

życzenia Świąteczne oraz  Noworoczne. Następnie wszyscy podzieli się opłatkiem. 

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 

 

 


